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Radní města se ve středu 1. červ-
na předně věnovali veřejným zakáz-
kám. Napojení ulice Karla Viky za-
jistí za 2,4 miliónu korun bez DPH 
firma HALKO stavební společnost,
s. r. o., z Nové Vsi, která v soutěži 
nabídla nejnižší cenu. Stejné stav-
by se týká i schválená mandátní 
smlouva s Boleslavem Plucnarou 
z Nymburka, který zajistí za částku 
58 tisíc korun stavební dozor.

O opravu místní komunikace 
tryskovou metodou v Pražské uli-
ci se za 22,3 tisíce korun včetně 
DPH postará novobydžovská firma
AD-OK Ouvin - Kryšpín, opravy 
metodou zažehlení v ulicích Lázeň-
ská, Rašínova, Pražská, Dr. Sokola 
a v chatové osadě Na Vodrážce pro-
vede za 56 tisíc korun včetně DPH 
pražská firma KIRSTONE, a. s.

Rada také uložila starostce Ce-
cilii Pajkrtové a místostarostovi Ji-

Přebor energetiky v triatlonu 
bude v polovině července

římu Jeníkovi zhotovit do poloviny 
července přehled městských inves-
tičních projektů na léta 2011 - 2014. 
Na základě tohoto portfolia bude 
dále vedení města vyhledávat pro 
chystané akce vhodné dotační tituly 
a připravovat rozpočty města na 
jednotlivé roky.

Na žádost ředitelky mateřské 
školy Dany Kaplanové schválila 
rada použití 10,4 tisíce korun z re-
zervního fondu školky na pořízení 
nové benzinové sekačky, rovněž 
schválila konání 14. ročníku Pře-
boru energetiky v triatlonu u Je-
zera, který plánuje organizátor 
(občanské sdružení Kondice) na 
16. červenec.

Město podá žádost o úvěr ve výši 
100 tisíc korun z Fondu rozvoje 
bydlení na zateplení dvou měst-
ských bytových jednotek v čp. 77 
na Palackého náměstí.

Ve středu 15. června rada schvá-
lila řadu pronájmů pozemků u Jeze-
ra v době letní sezony. Petr Killian 
z Prahy bude nepravidelně zajišťo-
vat prodej na parkovišti u Jezera za 
nájemné městu ve výši 250 korun 
za každý den prodeje. Za stejných 
podmínek zajistí prodej trdelníků 
a ledové tříště Petr Vlček z Jiren 
a sezónní ovoce a hračky Josefa 
Škarvadová z Milčic. Daniela Van-
tuchová z Milovic si pro prodej ob-
čerstvení pronajme na letní sezonu 
druhou pláž u Jezera za nájemné 
6 tisíc korun. 

Dále rada schválila smlouvu 
o smlouvě budoucí o zřízení věcné-
ho břemene ve prospěch společnosti 
ČEZ Distribuce, která za jednorázo-
vou úplatu 1,2 tisíce korun položí 
do městského pozemku p.č. 187/11 
v Sadové ulici 12 metrů kabelu níz-
kého napětí.                            -qk-

První červnovou sobotu se na Skále opět hemžily pohádkové bytosti, které měly pro děti k jejich svátku připravené 
úkoly i spousty dobrot. Více na str. 5.

P O D Ě K O V Á N Í
Život je plný překvapení - dob-

rých i těch špatných. Já jsem si 
vybrala „příděl“ obojího najednou 
v sobotu 28. května. Míč hozený 
dětmi na náměstí pod kolo mě 
bezpečně poslal k zemi a pád mi 
způsobil zranění. Naštěstí se mě 
ujal pan Daniel Klicpera, který byl 
poblíž a pomohl mi spolu s členy 
městské policie řešit tuto pro mě 
těžkou situaci. Ráda bych jim 
proto tímto poděkovala za jejich 
lidský přístup k cizímu problému. 
Děkuji.

O to smutnější je přístup rodiče 
dítěte, které nehodu způsobilo - ne-
zájem a snaha zmizet bez poskytnutí 
pomoci...  Hana Svobodová

Městská policie děkuje Jitce 
Horké a Romanu Peltrámovi za 
20 kilogramů granulí pro pejsky 
v útulku Aura.                  -mp-

vás zve na výstavu:

Lesní ateliér  
Kuba v Kersku

Otevřeno je denně mimo pondělí  
od 10 do 12 a od 12.30 do 17 hod.

www.lesniatelierkuba.cz

Eva Kočí

OBRAZY
Do 31. července

Městská policie,  
tel.: 325 594 406, 724 183 241

Starostka C. Pajkrtová,  
tel.: 725 021 440

Místostarosta J. Jeník,  
tel.: 724 025 887

Důležitá telefonní čísla:
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Poslední květnovou středu se sešlo zastupitelstvo města v počtu 14 členů. 
Během jednání schválilo půjčky z Fondu rozvoje bydlení v celkové částce 
necelých 31 tisíc korun a zároveň vyhlásilo druhé kolo přijímání žádostí 
o úvěr z tohoto fondu s termínem podávání do 15. července.

Zastupitelé také uložili radě města stanovit způsob, jakým se budou 
finančně podílet na nákladech žadatelé o změny územního plánu, a přijali
v pořadí páté rozpočtové opatření pro rok 2011, z něhož také vyplývá, 
že město přispěje částkou 40 tisíc korun na poplatky za vstup Školního 
basketbalového klubu do II. ligy žen, kterou bude sadský tým hrát vůbec 
poprvé v historii.                                                                                     -qk-

II. kolo přijímání 
žádostí o půjčky 

z Fondu rozvoje bydlení
Žádosti o úvěr z městského Fon-

du rozvoje bydlení na modernizaci 
bytů, bytových domů a rodinných 
domů v Sadské pro rok 2011 je 
možné v druhém kole podávat do 
15. července.

Prostředky z úvěrového fondu 
lze poskytnout fyzické a právnic-
ké osobě, použít je lze na opravy 
a modernizaci bytů, bytových či 
rodinných domů.

Půjčku jednomu žadateli lze 
poskytnout až do výše 100.000 Kč, 
žadatel použije nejméně 50 % po-
třebných finančních prostředků

z jiných zdrojů. Úvěr bude úročen 
3% úrokovou sazbou ročně.

Poskytování úvěrů se řídí Pra-
vidly města Sadská ze 7. března 
2007 o použití prostředků z úvěru 
na opravy a modernizaci bytů po-
skytnutých městu Státním fondem 
rozvoje bydlení podle nařízení 
vlády č. 396/2001 Sb., v platném 
znění.

Další informace je možné zís-
kat na úřední desce, webových 
stránkách města nebo je zájemci 
získají přímo na Městském úřadě 
Sadská.                  -měú-

Začíná sběr bioodpadu
V úterý 28. června zahájí město 

sběr zeleného odpadu - trávy a větví 
od občanů Sadské. Odpad bude 
možné odevzdávat za bývalými 
jatky v Hlouškově ulici. Nárok na 
likvidaci tohoto odpadu zdarma má 
každý občan města, který obsluze 
předloží potvrzení o zaplacení po-
platku za odpady. Obsluha sběrného 
místa může odebrat pouze čistý 
odpad bez dalších příměsí například 
papírů nebo igelitů.

Větší množství bioodpadu mo-
hou po předchozí telefonické doho-
dě odvézt pracovníci údržby správy 
majetku města. V takovém případě 
uhradí občan náklady na odvoz dle 
schváleného ceníku města.

Sběrné místo bude otevřeno 
v úterý a čtvrtek od 15.00 do 17.00 
hodin a v sobotu od 10.00 do 12.00 
hodin. Věříme, že tuto službu přivítá 
řada našich občanů.

Jiří Jeník, místostarosta

K R Á T C E  Z E  Z A S T U P I T E L S T VA

Řetízkování - slavnostní vyřazení žáků 9. A se v obřadní síni městského 
úřadu konalo 9. června. Pamětní řetízky absolventům základní školy předala 
starostka Cecilie Pajkrtová.

V závěru školního roku jezdí žáci na výlety. Třeťáci letos vyjeli do 
muzea v Benátkách nad Jizerou. V budově zámku jsou vlastně muzea dvě. 
Ve druhém patře je expozice věnovaná historii obecně i minulosti města. 
Je zde místnost vybavená nábytkem z doby, kdy Bedřich Smetana učil děti 
zdejšího hraběte hře na klavír, a to včetně nástroje na který sám hrál. Obecně 
historická část seznamuje návštěvníky se způsobem života lidí od keltského 
osídlení přes středověk, dobu Rudolfa II až po třicetiletou válku.

Kromě historických předmětů a popisů je výstava obohacena o in-
teraktivní exponáty určené dětem k přímé manipulaci. Naši žáci si tak 
mohli zkusit oblečení typická pro jednotlivá období, mohli mlít mouku 
po keltském způsobu, vyzkoušet si věznění v kládě, sestavit pohřbeného 
skrčence jako puzzle, hledat v archeologickém nalezišti, poskládat rozlá-
maný erb, sestavit model středověkého hradu, uvést do chodu Koperníkův 
model pohybu nebeských těles, okovat koně… Děti byly muzeem nadšeny 
a prohlídka se protáhla na více než dvě hodiny.

V přízemí zámku je soukromé muzeum hraček. Zde se všichni užasle 
dívali na modely pokojíčků, kuchyněk, obchodů s funkčními zásuvkami, 
skříňkami, okny. Na krásně oblečené panenky i jezdící vláčky s trochou 
závisti říkali, že dříve měly děti hračky lepší než dnes.

Po obědě v parku jsme se ještě prošli lesoparkem pod zámkem a výlet 
jsme zakončili zmrzlinou. Děti si odnesly spoustu zážitků, které se jim, jak 
pevně věřím, vybaví v dalších ročnících při výuce.

Milena Cempírková, učitelka 3. A

Školní výlet do Benátek

* * *
Ve čtvrtek jsme jeli se školou na výlet do Benátek nad Jizerou. Když jsme 

přijeli, šli jsme do parku a pak jsme šli do muzea a vyprávěli si o zvířatech 
a o našich předcích. Hráli jsme mnoho her a soutěžili jsme mezi sebou. Pak 
jsme šli do muzea hraček a byly tam staré hračky. Potom jsme se nasvačili 
a šli do cukrárny a potom šli do lesa. V lese jsme běhali a lezli po kopcích. 
Potom přijel autobus a jeli jsme do školy a pak jsme šli do družiny. Výlet 
se mi moc líbil. Ariana Opatrná, 3. B

Foto poskytla ZŠ.
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Ve čtvrtek 9. června se konalo vyhodnocení soutěže „Usuš či namaluj 
kytičku a napiš o ní něco zajímavého“. Soutěž jsme pro žáky druhých tříd 
vyhlásili v průběhu besedy v knihovně. Vedle typicky jarních květinek 
jsme viděli vylisované na papíře také aloe vera, petúnie, mochnu jarní 
i hluchavku s růžovými a žlutými květy. Žáci se úkolu zhostili svědomitě, 
výsledky soutěže jsou následující:

2. A - Jakub Hrúz, Adéla Husáková, Petr Vyleťal, Dominika Nekužová 
a Vivien Tartárková

2. B - Karolína Šťastná, Martina Procházková, Anna Šubrtová, Ondřej 
Kvíz a Adam Šátek. Text a foto Marcela Dudková 

městská knihovna

Šli jsme na vlak. Já s Ájou jsme měly průkazku. V Nymburce jsme se byli 
kouknout na hradby. Potom jsme se na chvíli stavili na zmrzlinu. Potom 
jsme byli u hasičů, kde jsem kreslila. Justýna Šťastná, 2. A

Parníkem k soutoku 
Labe s Cidlinou

V úterý 7. června jsme jeli společně s 2. B na výlet do Poděbrad. Nej-
dříve jsme nakrmili kachny, labutě a sebe, potom jsme se nalodili a vypluli 
směrem k soutoku Labe s Cidlinou. Na parníku se nám moc líbilo, hlavně 
proplouvání plavební komorou. Po hodinové plavbě na soutok a zpět jsme 
se vydali na náměstí. Nejdříve jsme se ale podívali na zámecká nádvoří 
a ochutnali léčivou vodu Poděbradku.Tam jsme si ukázali sochu Jiřího 
z Poděbrad, morový sloup a radnici. Také jsme se posilnili zmrzlinou 
a lázeňskými oplatkami. Pak nastal přesun k Růžovému slonu a do parku. 
Kdo měl zájem, koupil si drobnost u pana Škrabánka, ostatní se cachtali 
v parku ve vodě. Nakonec jsme parkem prošli až k fontáně a jeli od nádraží 
zpět do Sadské. Nejvíce zážitků mají všichni jistě z vody a cachtání se v ní! 
Výlet se velice vydařil, počasí nám přálo! Jana Dobrá  

učitelka 2. A

ZŠ Sadská nekouří
Již 6. ročník „Maratonu proti kouření“ absolvovali žáci ZŠ Sadská. 

Tentokrát se ho zúčastnilo 305 žáků, kteří ve 136 úsecích zdolali 42,195 
kilometrů dlouhou trať v čase 3:16:28 hodiny.

Maraton je součástí preventivního programu školy a je pořádán k příležitosti 
Světového dne bez tabáku, vyhlašovaného na 31. května Světovou zdravotnic-
kou organizací (WHO) již od roku 1987.                                                                 -zš-

* * *
Ve čtvrtek byl den proti kouření. Chtěli jsme se rozcvičit, ale moje nejlepší 

kamarádka Ája si rozsekla loket. A pak už byla řada na nás. A já jsem byla 
první. Justýna Šťastná, 2. A

Výlet do Nymburka

V pátek 17. června se v sadském 
kině konalo slavnostní šerpová-
ní předškoláků z Mateřské školy 
Sadská. Předškoláci se při něm 
symbolicky rozloučili se školkou 
a na památku obdrželi šerpu a kni-
hu. Slavnostní okamžiky zpestřila 
zpěvačka Míša Růžičková, ale i děti, 

Slavnostní šerpování 
předškoláků

které si pro rodiče připravily taneční 
vystoupení.

Ředitelka mateřské školy Dana 
Kaplanová děkuje kulturnímu a in-
formačnímu centru za bezplatný pro-
nájem sálu a spolupráci. Děkuje také 
Richardu Závodnému za technickou 
pomoc. Text a foto MŠ Sadská

Usuš či namaluj kytičku
S O U T Ě Ž

Foto ZŠ

Foto ZŠ
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Právě končí školní rok nabitý 
událostmi, které se v jeho hodno-
cení musí objevit. Významnou byla 
návštěva předsedkyně Poslanecké 
sněmovny Miroslavy Němcové 
hned 1. září. Přiblížila se nám tak 
osobnost z nejvyšší politiky. Uká-
zala se jako velmi milý a vstřícný 
člověk. Ocenila práci školy a naši 
pohostinnost nám oplatila pozváním 
do parlamentu. V údivu jsme byli 
vedeni zákulisím až do jednací síně 
ODS, kde byla pro všechny žáky 
připravena vskutku opulentní snída-
ně. Největší překvapení však bylo, 
když nás přišla paní předsedkyně 
přivítat osobně s kokardou „Čestný 
žák školy ZŠ Sadská“ a když při 
prohlídce Sněmovny vysvětlovala 
všem poslancům, že zde provádí 
„své spolužáky“.

Podzim byl ve znamení účasti 
v různých soutěžích, hrály se šachy, 
zkoušeli jsme nový kin-ball, byla 
eko-olympiáda. Do vší té práce 
přišel úřední dopis se sdělením 
o připravované inspekci ve škole. 
První velká školní kontrola za 
mého působení ve funkci ředitelky 
měla dát odpověď, jak si škola vede 
z pohledu České školní inspekce. 

Ohlédnutí za školním rokem
Týdenní návštěva inspektorů byla 
zaměřená na materiální vybavení 
a vzdělávací proces. Na webových 
stránkách školy jsou zájemcům 
k dispozici celé závěry hodnocení. 
Z mého pohledu je skvělé, že jsme 
hodnoceni jako škola s nadstan-
dardními metodami a pozitivním 
vývojem. Je to práce celého sboru 
a i tento fakt inspekce ocenila.

Hned po Vánocích jsme se za-
pojili do projektu Příběhy bezpráví, 
kde jsme se seznamovali s lidmi 
nespravedlivě stíhanými. Na besedu 
se žáky přijel mistr světa v hokeji 
z roku 1948 Augustin Bubník. Be-
seda s ním nám ukázala, jak jsou 
naše problémy někdy malicherné 
v porovnání s příběhem takového 
člověka. O sportu za totality, o zkla-
mání a marných nadějích nám vy-
právěl i Imrich Bugár, který se pro 
zákaz nedostal na vrcholnou akci 
své kariéry - Olympijské hry.

Na jaře byl hlavní akcí celo-
školní projekt, který začal plněním 
úkolů ve skupinách, vyhledáváním 
informací a skončil veřejným 
vystoupením. Ač jsou na tuto 
akci různé pohledy, z mého jsem 
na všechny děti pyšná. Zvládají 

těžkou přípravu rok od roku lépe. 
Vystupují bez studu, učí se spousty 
textů a dalších činností. Letos na-
víc naučily i diváky něco nového 
o objevitelích a vynálezcích. To 
vše za obrovského úsilí učitelů, 
kteří věnovali mnoho energie jejich 
přípravě. Neznám školu v okolí, 
která by něco podobného zvládala. 
I tento fakt se ve zprávě inspekce 
objevil.

Celý rok jsme se více věnovali 
i výuce angličtiny. Přítomnost ro-
dilého mluvčího ji posunula daleko 
kupředu a to se projevilo i v umístě-
ních na soutěžích. Nejen v angličti-
ně jsme byli úspěšní. Družstvo žáků 

Sadská škola se 8. června v Mi-
lovicích zúčastnila okresního kola 
dějepisné soutěže s tématem o ži-
votě za První republiky. V květnu 
se konalo školní kolo a na základě 
jeho výsledků byl vybrán čtyřčlenný 
tým, který nás reprezentoval. Tvořili 
jej Kristýna Revajová (6. A), Vero-
nika Joštová (7. B), Lenka Skalická 
(8. A) a Libor Hubáček (9. A). Děti 
se na soutěž velmi těšily a zodpo-
vědně se na ni připravovaly. Velkou 
oporou pro ně byli fandící spolužáci, 
kteří je do Milovic doprovázeli.

Okresního kola se zúčastnilo 
pět základních škol. Žáci se utkali 
v oblasti vědomostní, poznávací, 

VÍTĚZOVÉ Z PRVNÍ REPUBLIKY
tvořivé, literární a každý soutěžní 
tým se také předvedl ve volné dis-
ciplíně. Ta se našim velmi povedla. 
Prokázaly v ní nejen znalosti o da-
ném období, ale rovněž zazpívali 
a zatančili za doprovodu akordeonu, 
na který hrála Kristýna Revajová. 
A to vše v dobových kostýmech. 
Jejich snažení bylo po zásluze od-
měněno vítězstvím, ke kterému jim 
gratulujeme.

Náš tým připravovaly učitelky 
Jindřiška Řehořková a Jiřina Ho-
molová, oblečení zajistila  maminka 
Monika Revajová a materiály po-
skytla paní Květa Pajkrtová.

Jindřiška Řehořková, ZŠ

2. stupně zvítězilo v soutěži „Reálie 
1. republiky“, tým žáků 5. a 6. tříd 
postoupil až do celostátního kola 
v dopravní soutěži.

Školní rok byl náročný, ale 
výsledky žáků nám potvrzují, že 
jsme se vydali na správnou cestu. 
Není jednoduchá, ale o naší škole se 
mluví, mnoho lidí již ví, že Sadská 
není „někde u Prahy“ a že zde máme 
skvělé žáky, sportovce i učitele. Jim 
všem i všem rodičům bych chtěla 
popřát krásné prázdniny, hodně 
odpočinku a spokojenost v dalším 
školním roce.

Blanka Žánová 
 ředitelka ZŠ

Dne 30. 8. 2011 jsme nasedli do 
autobusu a jeli směrem do francouz-
ského přístavu. Tam jsme nasedli na 
trajekt a zamířili k anglickým bře-
hům. Nikdy jsem v Anglii nebyla, 
takže jsem byla velice zvědavá, co 
mě za vlnami kanálu La Manche 

čeká. Nedokážu si představit, že 
takhle dlouhý kanál dokáže někdo 
přeplavat.

Když jsme po dvouhodinové 
cestě anglickými silnicemi dojeli 
do Londýna, byla jsem unešená. 
Ač jsem byla po celonoční jízdě 
unavená, tak jsem si ten den oprav-
du užívala. Zvlášť mě ohromilo 
obrovské Londýnské kolo. I když 
se bojím výšek, byl to pro mě 
neuvěřitelný zážitek. Potom jsme 
zamířili metrem do části města zva-
né Baker Street, kde podle příběhů 
Sira Conana Doyla žil legendární 
detektiv Sherlock Holmes a kde se 
v současné době nachází muzeum 
Madame Tussauds. Vyfotit se s fi-
gurínami slavných herců, sportovců, 
zpěváků, nebo dokonce s některými 
z anglické královské rodiny, byl 
úžasný zážitek. Potom jsme už 
zamířili do městečka Portsmouth, 
kde je vystavena legendární loď 

Sadští školáci v Anglii
Viktory, která bojovala v bitvě 
u Trafalgaru. Pro mě, dějepisnou 
a historickou nadšenkyni, to byl 
neskutečný zážitek.

Další den následovala pro někte-
ré z nás nejoblíbenější část výpravy, 
a to nakupování. Dále jsme navštívi-

li mořské akvárium a Hever Castle, 
ve kterém žila druhá manželka 
Jindřicha VIII. Anna Boleynová. 
Poslední den jsme navštívili Stan-
ford Bridge, což je fotbalový stadión 
londýnského velkoklubu Chelsea. 
Tam hraje jeden z našich nejlepších 
fotbalistů Petr Čech. Byl to pro mě 
kolosální zážitek, nic takového jsem 
nikdy neviděla. Pak už nás čekala 
dlouhá cesta domů.

Celý tento výlet byl pro mě 
obrovským přínosem. Nejenom, že 
jsem viděla hodně zajímavých věcí 
a něco zajímavého se dozvěděla. 
Dokázali jsme se také dobře domlu-
vit v rodině a užili jsme si spoustu 
zábavy. Chci poděkovat paní uči-
telce Matouškové, která to s námi 
všemi vydržela. Budu se z plných sil 
snažit, abych se díky projektu Ang-
ličtiny se nebojíme, mohla podívat 
příští rok do Anglie znovu.

Lenka Skalická, 8. A
Foto ZŠ

Foto ZŠ
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K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Keller, L. - Hypnotizér: příběh 
psychologa, jenž byl vyzván policií, 
aby pomohl zjistit, kdo zavraždil 
rodiče chlapce, který jediný přepa-
dení v rodinném domě přežil. Tím 
se hlavní hrdina dostává do víru 
dramatických situací.

Cílek, V. - Krajiny vnitřní 
a vnější: v první části knihy se 
autor věnuje české krajině, druhá 
část je věnována dílům s duší 
člověka.

Vanoyeke, V. - Hádanka z domu 
života: život princezny, která hledá 
svůj původ v nápisech v Domě ži-
vota a následně na cestě po Horním 
Egyptě.

Rétyi, A. - Věděli příliš mnoho, 
museli zemřít: autor se zabývá 
příběhy lidí, kteří byli zavražděni 
z politických nebo jiných společen-
ských důvodů.

Legátová, K. - Mimo tento čas: 
autorka sepsala několik povídek ve 
formě rozhovorů.

Clarková, M. H. - Tvrdohlavá 
sestřička: autorka krimi románu 
líčí život ženy, která hledá svého 
bratra, aby se dozvěděla, proč odešel 
od rodiny.

Eng, T. T. - Dar deště: autor 
vypráví o přátelství dvou mužů (Ja-
ponce a Angličana) ke konci 2. svě-
tové války, kdy se oba v těžké době 
snaží pomoci své rodině i zemi.

Hindley, G. - Saladin a počátky 
džihádu: hlavní hrdina sjednotil 
mezi sebou válčící islámské země 
a postavil se anglickému králi Ri-
chardovi Lví srdce.

V sobotu 4. června se uskutečnil 
již tradiční XIV. ročník „Pohádkové 
cesty“, který pořádá při příležitosti 
Dne dětí divadelní soubor Klicpera 
a sbor dobrovolných hasičů. Start se 
konal u místního hřbitova a cíl byl 
na cvičišti kynologického klubu. 
V tropickém odpoledni se na startu 
sešlo 142 dětí, na které čekaly po-
hádkové bytosti se záludnými úkoly. 
Děti je musely za sladkou odměnu 
splnit. V cíli se potom mohly osvě-
žit vychlazenou limonádou a opéci 
„buřta“ u pekelného ohně. Poté si 
ještě zatancovaly při dětské disko-
téce, zhlédly výcvik psů a zařádily 
si v hasičské pěně, která je u všech 
dětí oblíbená.

Dětský den na Skále
Tato akce by se neobešla bez 

sponzorů, kterým touto cestou dě-
kujeme. Jde o Řeznictví - p. Hnilo, 
Glassform - p. Hořák, Papírnictví - 
pí Krátká, Kadeřnictví - pí Říhová, 
Čajenka - pí Jirásková, Potraviny 
Jarka - pí Wimmerová, Modeláž 
nehtů - pí Husáková, Restaurace 
U Postřeleného kance - p. Bult-
man, Nákladní doprava - p. Holan, 
Pivovar Nymburk, Bowling - pí 
Bartáková, město Sadská, Nykos 
a.s., Zelenina - p. Vajgl, Květiny 
- pí Husáková, Krmiva pro zvířata 
- p. Borovička, Drogerie TETA 
- p. Koutský, Potraviny - pí Po-
láková, Železářství - p. Štěpán, 
manželé Svobodovi J+J, Restau-

race Na schůdkách - p. Černý, 
West Trade, s. r. o, Lesy - p. Kolář, 
Kynologický klub Sadská a KIC 
Sadská.

Poděkování patří všem pořada-
telům akce, kteří neváhali obětovat 

Mc Clure, K. - Vzkříšení: kniha 
z lékařského prostředí řeší záhadu, 
proč Iráčané očkují svoje obyva-
telstvo proti pravým neštovicím 
- nemoci, která byla už před mnoha 
lety zcela vyhlazena ze světa.

Stallwood, V. - Tajemství ru-
kopisu: amatérská vyšetřovatelka 
hledá historická fakta v neobvyklém 
rukopisu.

Hejtman, P. - Let osamělého 
ptáka: dobrodruh, který touží po bo-
hatství, se po 1. světové válce dostane 
k americké strážní jednotce, do světa 
zpravodajských služeb, španělské ob-
čanské války a po dalších peripetiích 
se dostává zpět do Ameriky.

Archem, J. - Čas pomsty: oslava 
zasnoubení se změní v obvinění 
ženicha z vraždy. Je odsouzen 
k 25 letům vězení. Následuje složité 
hledání pravdy a osvobození.

Farmer, D. - Hrad, letopisy ob-
léhání: kniha dětem vysvětluje, jak 
se bojovalo ve středověku.

Coulterová, C. - Nebezpečná 
vášeň: milostný román líčí život 
mladé krasavice, která se rozhodla 
pomstít bratra, jenž zahynul v bitvě 
u Waterloo.

Toufar, P. - Lotrasové, chmatáci 
a další darebáci: příběhy kriminál-
níků ve středověku

Vandenberg, P. - Tajné deníky 
císaře Augusta: velký císař se do-
zvěděl, že za 70 dní zemře, a rozho-
dl se sepsat svůj život na listy, které 
předával svému otroku, aby je ukryl 
a zveřejnil až po jeho smrti.

Božena Poláková

sobotní odpoledne pro pobavení 
dětí. Výtěžek sobotního odpoledne 
bude věnován mateřské škole v Sad-
ské na zakoupení hraček.

Zdeněk Piskáček  
DS Klicpera

Veselým karnevalem jsme 
chtěli s dětmi 19. června přivítat 
vysněné dny volna. Dlouho jsme 
přemýšleli, zda akci uspořádat 
venku. Nakonec jsme, s ohledem 
na náladové počasí, pozvali děti 
i rodiče do auly základní školy. 
S dvouhodinovým výpadkem 
elektrického proudu, který rázně 
umlčel hudbu i mikrofon jsme 
však nepočítali. A tak si děti po-
hrály s balonky a předčasně jsme 
se museli rozloučit. Na chvíli nás 
napadlo, zda karneval nebyl „za-
kletý,“ ale pak jsme nad tím mávli 
rukou. Vám, kteří jste přišli, děku-
jeme a s ostatními rodiči a dětmi 
se třeba uvidíme příště.

Končí první polovina roku a če-
kají nás letní dny a prázdniny, na 
které se všichni těšíme. Nechci 
přivolávat babí léto hned na za-
čátku toho opravdového, ale než 
se nadějeme, bude tady posvícení. 
Proto bych ráda aspoň stručně 
nastínila, co chystáme. Tradiční 

Karneval byl asi 
zakletý

Posvícenský mejdan se bude konat 
v sobotu 27. srpna, pravděpodobně 
v sokolovně od 21.00 hod. V neděli 
28. srpna se pak můžete těšit na 
Divadelní soubor Klicpera, který 
opět připravuje něco pro zasmání. 
Za milovníky dechovky přijede 
kapela Sboru dobrovolných hasičů 
z Lysé nad Labem.

Poslední tři dny prázdnin věnuje-
me dětem. Pokud už budete v práci, 
nemusí se kluci a holky nudit doma, 
můžou přijít k nám, my je zabavíme. 
Voňavé pondělí 29. srpna slibuje 
zábavné vaření a pečení, sluníčkové 
úterý bude tvořivé a plné her a bláz-
nivá středa - to je úplně poslední den 
prázdnin - přinese karneval a módní 
přehlídku. Kostýmy si sami vytvo-
říme. O všech akcích budeme ještě 
včas informovat.

Krásné a pohodové prázdniny 
plné odpočinku a sluníčka vám 
přeje Kulturní a informační centrum 
města Sadská.

Zdenka Hamerová
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Bejvávalo, bejvávalo...

V minulém čísle jsme vzpomněli 
na slavné muzikanty v našem městě. 
Dnes vám budeme povídat o těch 

méně slavných, kteří přinášeli li-
dem dobrou náladu při zábavách, 
poutích, plesech, procesích, slav-
nostech, svatbách a pohřbech, jež 
byly vypravovány z domu smutku. 
Dříve nebyla krematoria a lidé 
i z okolních obcí byli pohřbíváni za 
doprovodu hudby na hřbitově.

Kapely bývaly v Sadské vždy. 
Některé byly velké, jiné (tzv. kutál-
ky) tvořilo jen několik muzikantů 
a někde hrál v hospodě jenom jeden 
muzikant. Ale všichni bavili své 
věrné posluchače, kteří se na ně 
těšili, a společně se radovali, zpívali 
a tancovali.

Dechovky v Sadské
Po kapelníku Aloisi Chládkovi 

převzal kapelu v roce 1922 Antonín 
Borovička. Vyučil se u J. Majora 
zedníkem. Za 1. světové války byl 
odsouzen v Rusku k trestu smrti, 
ale nakonec se vrátil s ostatními 
legionáři domů. Ze vzpomínek 
jeho dcery Marie citujeme: „Kaž-
dou středu byla u nás v kuchyni 
zkouška. Sousedky si pod okno 
daly lavičku a byla zábava. V létě se 
v neděli konal koncert na náměstí. 
Odpoledne šli „Sadšťáci“ průvodem 
do Lázní v Bořích. Tam se konaly 
různé slavnosti sokolů, tenisové 
turnaje atp.“ Antonín Borovička 
skončil kapelnictví v roce 1936 
a dále hrál i se svým synem Toní-
kem na bubny, harmoniku a basu 
v Janákově a jiných kapelách.

Kapelník František Homola, na-
rozený v roce 1910, bydlel v Žido-

vině. Vyučil se sklenářem, později 
pracoval na dráze. Vedl tam velkou 
kapelu, která si zahrála ve filmu
Železný dědek, zčásti natáčeném 
v nymburském depu.Svoji kapelu 
měl i u nás v Sadské, o kapelnickou 
živnost požádal v roce 1934.

Kapelníci v Sadské  
za posledních 100 let

Alois Chládek, pan Somr, An-
tonín Borovička, Áda Lipš (měl 
jazzovou kapelu), Antonín Janák, 
František Homola, Stan. Hybeš, 
Ruda Simon. Sláva Lonský se 
narodil v hospodě (hotel Dvořák), 
hudbu měl v Praze, později bydlel 
v Čelákovicích.

Vzpomínku zaslouží též ti, 
kteří hudbě vyučovali, například 
Alois Chládek, František Somer, 
Áda Lipš, Václav Zmrzlý, An-

tonín Borovička, Zdena Pracná, 
Zdeněk Tuzar, Bedřich Vobořil, 
sestry Karlovské, pan Zedník 
a mnoho dalších učitelů v LŠU, 
kteří dodnes učí děti hře na flét-
ničky, klavír, klávesy, dechové 
nástroje. Omlouváme se těm, které 
jsme nejmenovali - ach ta paměť! 
Všichni zasluhují náš dík, udělali 
vždy náladu a radost svým poslu-
chačům. Proto voláme: „Muziko 
česká, zůstaň tu s námi na věčné 
časy!“

Připravily Květa Pajkrtová  
a Míla Borovenová

Dechová hudba Františka Homoly

Antonín Borovička

Antonín Borovička mladší

Tříkrálový pochod byl skou-
pý na kilometry, museli jsme se 
přece rozchodit. Svezli jsme se 
autobusem do Milčic, podívali 
se na statek, ve kterém se v roce 
1741 narodil písmák, dnes bychom 
řekli kronikář, František Vavák. 
Před bývalou školou stojí pískov-
cový kříž z roku 1782, který ho 
pamatuje. U autobusové zastávky 
je pamětní kámen jako vzpomínka 
na nedlouhý pobyt Karla Havlíčka 
Borovského v roce 1848, kdy se 
zde sešel s Boženou Němcovou. 
Na rozcestí stojí tzv. Šebkova 
vila, která původně patřila rytíři 
Vavákovi. Ten si ji postavil jako 
letohrádek roku 1870. Po silnici 
kolem rybníka jsme došli do Tře-
bestovic a Sadské.

Začátkem února jsme se vy-
pravili do Prahy. Šli jsme kolem 
Písecké brány, což je zbytek sta-

A jezdíme po výletech vesele i v roce 2011
rého opevnění, kousek dál stojí 
letohrádek královny Anny neboli 
Belveder a do Císařské konírny, 
kde právě pořádali výstavu malíře 
Karla Škréty, to byl už kousek. 
Koupili jsme si zvýhodněné vstu-
penky a začali s prohlídkou chrámu 
svatého Víta. Zde jsme se dali do 
řeči s jedním pánem z ochranky, 
který, když zjistil, že je naše sku-
pina ze Sadské, ptal se na kamaráda 
z vojny Jiřího Houžvičku. A potom 
se nás ujal a provedl nás po chrámu 
i s odborným výkladem. Ve starém 
královském paláci byl umístěn 
relikviář svatého Maura ze zámku 
Bečov. Zde jsme měli opět štěstí. 
Paní Livia Klausová zde prová-
zela arménskou delegaci a právě 
si prohlíželi zmíněný relikviář. 
V místnosti zemských desek jsme 
obdivovali erby, dostali jsme se i do 
baziliky svatého Jiří. V Rožmber-

ském paláci byla výstava o rodu 
Rožmberků. Pražskou prohlídku 
jsme zakončili pohledem na stří-
dání stráží.

Další pražský výlet jsme spojili 
s prohlídkou vily generála Pellé-
ho, který měl za manželku neteř 
Zdenky Braunerové. Náčelník 
generálního štábu byl Francouz, 
krátce pobýval i v Praze a zde 
bydlel ve vile, kterou postavil 
architekt Koukol. Od listopadu 
2003 je zde Galerie hlavního měs-
ta Prahy. Vila je také využívána 
jako obřadní síň, občas slouží 
potřebám diplomatického sboru. 
V době, kdy jsme ji navštívili, zde 
byla výstava afrického výtvarného 
umění - různé sošky, masky, fetiše, 
dokonce tu byly i masky pokryté 
antilopí kůží, které směl nosit ná-
čelník kmene při určitém obřadu. 
Výstavu uspořádal Jiří Anderle, 

který si s námi i popovídal a po-
depsal nám pohlednice.

Další vilu, kterou jsme navštívili, 
si podle vlastních plánů vystavěl 
v roce 1910/1911 František Bílek, 
rodák z Chýnova u Tábora. Obdi-
vovali jsme tu různé sochy, kresby, 
nábytek, keramiku. Na závěr tohoto 
výletu jsme sběhli do Valdštejnské 
jízdárny a prohlédli si druhou část 
Škrétovy výstavy.

Naše členky a členové se též zú-
častnili Zimního pochodu Polabím, 
který se konal již potřicáté. Zde se 
potkávají „pochodníci“ z různých 
koutů Čech, protože to je celostátní 
akce. Trasa vedla ze Sadské přes 
Bory, Písty do Nymburka. Cíl byl 
v restauraci Žofín, kde se podávalo 
malé občerstvení. Trochu nám sně-
žilo, bylo mlhavo, ale neztratili jsme 
se. Cecilie Coufalová

pokračování příště
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Kontaktovat nás můžete na následujících telefonních číslech  
a adresách:

Sběr odhozených injekčních stříkaček, výměnný program  
a poradenství pro uživatele návykových látek přímo v Sadské:
tel.: +420 724 087 925
e-mail: streetwork@os-semiramis.cz

Poradenství pro uživatele, rodiče  
a blízké osoby, zprostředkování léčby apod.:

K-centrum Nymburk, Velké Valy 995, 288 02 Nymburk
tel.: +420 325 514 424, e-mail: kacko.nymburk@laxus.cz
pondělí a středa od 10 do 17 hod.,
K-centrum Mladá Boleslav, Ptácká 162, 293 01 Mladá Boleslav
tel.: +420 326 303 468, e-mail: k-centrum-mb@os-semiramis.cz
pondělí až pátek od 10 do 17 hod.

Motivace uživatele drog k méně 
rizikovému způsobu života nebo 
i léčbě, jejich přímé vyhledávání 
v ulicích měst s nabídkou služeb 
snižujících rizika spojená s dro-
govou závislostí, sběr a bezpečná 
likvidace použitého injekčního 
materiálu, monitoring rizikových 
lokalit, poradenství nebo i infor-
mační činnost zaměřená na širokou 
veřejnost. To je náplň práce Centra 
terénních programů občanského 
sdružení Semiramis, které se ve 
14 městech Nymburska, Mladobo-
leslavska, Mělnicka a Prahy-východ 
zabývá právě snižováním zdravot-
ních a sociálních rizik spojených 
se zneužíváním drog s cílem přispět 
k ochraně veřejného zdraví.

Jedním z měst, kam terénní pra-
covníci pravidelně dojíždějí, je už 

Protidrogová prevence v Sadské

INZERCE
 MINIBAGR - zemní práce 

VAJNLICH. Tel.: 605 151 804, 
www.vajnlich.cz

 Mladá maminka hledá 
paní s kladným vztahem k dě-
tem na hlídání ročního chlapeč-
ka. Jedná se o pravidelné hlídání 
1× dopoledne v týdnu + občas-
né pohlídání mezi 6 - 7 hod. 
v podvečer. Jen vážně a slušně! 

Doporučení vítáno! Platové pod-
mínky dohodou. Sadská, tel.: 
737 233 418.

 Firma B + K Sadská pro-
vádí montáž sádrokartonu (včet-
ně zateplení), půdní vestavby, 
zavěšené stropní kazetové pod-
hledy, stavební, zámečnické prá-
ce a nátěry plochých střech. Tel.: 
325 594 529, 723 426 189.

Recyklace skla je velmi ná-
ročná na kvalitu sběru, protože 
příprava skleněného střepu pro 
recyklaci je technologicky slo-
žitá a nákladná. Jakékoli pevné 
nečistoty mohou při nedostatečné 
úpravě způsobit vznik kazů ve 
skle nebo zhoršovat jeho tavi-
telnost.

Úpravou vytříděného skla se 
u nás zabývají jen dvě společnosti. 
Svozové firmy sklo z kontejnerů
odvezou nejdříve do meziskladů, 
odkud po naplnění kapacity putu-
je k dotřídění na specializované 
linky. Tam se nejprve na doprav-
níku zbaví velkých mechanických 
nečistot - ručně se vybírají velké 
kusy keramiky, porcelánu nebo 
nevhodné sklo. Proto je potřeba 
sklo příliš nerozbíjet, aby bylo 
možné nečistoty snadno odlišo-
vat. Následně se sklo drtí na malé 
kousky, které se pomocí různých 
vibračních sít dále čistí a třídí pod-

Třídíme odpad XVII
Třídička skla

le velikosti. K dosažení potřebné 
kvality se používají i laserové 
separátory, které spolehlivě odhalí 
i ty nejmenší nečistoty. Jen pro 
ilustraci: technická norma dovo-
luje pouze jeden gram nečistot na 
sto kilogramů skleněného střepu, 
dotřídění tedy musí být kvalitní.

Upravený střep se již dodává 
do skláren, kde se přimíchává do 
sklářského kmene. Při výrobě skla 
se dá použít až 65 % střepu. Sklo-
vina se při teplotách přes 1500 °C 
taví a odlévá do forem. Tak vzni-
kají nové výrobky. Recyklace 
je tak dokonalá, že nepoznáte, 
jestli vaše lahev od piva nebyla 
dříve třeba lahví od kečupu nebo 
skleněným popelníkem. Navíc je 
téměř do nekonečna opakovatelná 
a uspoří až 90 % energie a původ-
ních přírodních surovin.

Projekt Středočeského kraje  
a společností EKO-KOM, a.s., 

a ASEKOL, s.r.o.

několik let Sadská, kde dlouhodobě 
spolupracují s městským úřadem 
a dalšími institucemi.

„V roce 2010 se nám v Sad-
ské podařilo navázat do služeb 
nové uživatele návykových látek 
a došlo k rozšíření našich služeb 
o testování na hepatitidu typu C. 
Jeho součástí je informační servis 
zaměřený na infekční choroby 
- hepatitidy A a B, HIV/AIDS 
a pohlavně přenosné choroby. 
Cílem testování je zjištění přítom-
nosti viru hepatitidy C u uživatelů 
drog a jejich motivace k následné 
péči, dále pak prevence šíření in-
fekčních chorob. Dalším cílem je 
oslovení skryté populace uživatelů 
drog,“ vysvětluje vedoucí Centra 
terénních programů Michaela 
Plocková. 

Terénní pracovníci o. s. Semi-
ramis se podle Plockové v Sadské 
věnovali například také informační-
mu servisu zaměřenému na možná 
rizika zneužívání sezónních drog, 
jako je opium nebo lysohlávky, 
nebo propagovali terénní program 
na hudebním festivalu Sad-ska fest, 
což plánují opakovat i v budoucnu. 
„Při kontaktování jsme se zaměřili 
také na mladší generaci, především 
mladistvé. Kromě informačních 
letáků o drogách jsme rozdávali 
i letáky: Co dělat, když najdeš 
stříkačku,“ říká k dalším aktivitám 
centra v Sadské jeho vedoucí.

Od klientů terénní pracovníci 
vybrali a k bezpečné likvidaci od-
vezli 837 použitých injekčních stří-
kaček, k tomu ještě 36 nalezených. 
Odhozené stříkačky se většinou 
vyskytovaly na vlakovém nádraží, 

několik jich také bylo nalezeno pod 
nadjezdem na Poděbrady.

Nejčastěji zneužívanou drogou 
v Sadské je pervitin, v menší míře 
substituční lék Subutex a heroin.

Věk uživatelů drog se opět 
snížil, průměrně na 21 let, terénní 
pracovníci přicházejí do kontaktu 
i s lidmi ve věku přibližně 18 let. 
„Z hlediska principu služby je 
dobře, že se uživatelé drog, kteří 
jsou ve své drogové kariéře teprve 
na počátku, na služby obrací. Čím 
dříve je budou využívat, tím dříve 
budou snižovat rizika, která s sebou 
braní drog přináší,“ uzavírá Micha-
ela Plocková s tím, že u mladých 
uživatelů drog se jedná ve většině 
případů o experimentování a ne-
dochází k pokračování, které vede 
k problémovému užívání drog.

Semiramis

Každé prázdninové pondělí od 9 do 
11 hodin budou děti pod vedením knihovnice 
tvořit, malovat, hrát společenské hry, soutěže 
o knihách nebo číst pohádkové knížky. Za 
pěkného počasí půjdeme ven na hřiště za 
knihovnou.

Na děti se těší pracovnice městské 
knihovny.

PRÁZDNINOVÉ HRÁTKY
Městská knihovna pořádá v letním období hrátky pro děti.
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SPORT

V okresní soutěži 2010/11 star-
ších fotbalových přípravek (skupina 
A - Nymburk) obsadila Sadská po 
zdařilém výkonu celkové třetí místo. 
Vítězně se utkala s mužstvy Kamen-
ného Zboží, AFK Semice, Slovanu 
Poděbrady, Ostré a Litole. Po smol-
ném zápase remizovala s mužstvem 
Krchleb a v lítém boji podlehla Lysé 
nad Labem. Celkové skóre v soutěži 
znamená 42 střelených branek proti 
14 obdrženým.

Nejlepšími střelci týmu byli Mi-
chal Kučera, Jan Jeník a David Snop. 
Pohár za třetí místo a diplom hráči 

Třetí místo 
v okresním přeboru

slavnostně převzali při přátelském 
utkání s přípravkou Poříčan na do-
mácím hřišti. I v tomto zápase 3:1.

Sestavu úspěšného týmu sezony 
tvořili: Michal Kučera (kapitán), Jan 
Jeník, David Snop, Lukáš Sedláček, 
Ondřej Kvíz, Vít Koniuk, Tomáš 
Baroň, Michal Šaroch, Filip Steiner 
a Jiří Váňa. Tým podporovali a po-
vzbuzovali starší kolegové z klubu 
Ondřej Drobný, Jakub Kotas a Ladi-
slav Váňa. Všem klukům za sportovní 
výkon děkuje vedení družstva.

Jiří Jeník a Michal Piskáček 
trenéři

Memoriál Karla Vrby 

Motto „Na některé lidi bychom neměli zapomínat“ patřilo opět k bas-
ketbalovému turnaji v Sadské. Potřetí tu Školní basketbalový klub pořádal 
akci, která má připomenout osobnost Karla Vrby, majitele BK Sadská. 
V letošním roce se jí zúčastnila družstva přípravek.

Krásné počasí neodradilo spoustu maminek a tatínků od povzbuzování 
svých ratolestí a tak byl výsledkem krásně prožitý den se spoustou spor-
tovních zážitků. Týmy byly vyrovnané, zajímavostí bylo jejich složení, 
kdy například Ostravu reprezentovaly samé dívky, Sadskou mix, Brandýs 
pouze chlapci. Dorazit mělo ještě družstvo Kolína, které se však na poslední 
chvíli omluvilo.

Hrálo se tedy dvoukolově a bojovalo se, jakoby šlo o pohár Mattoni 
NBL. Bez jediné porážky prošlo turnajem pouze domácí družstvo Sadské, 
které sice zvítězilo v některých zápasech těsně, ale výhra se počítá! Na 
druhém místě skončily dívky z Ostravy, které zápas s Brandýsem rozhod-
ly až košem 2 vteřiny před koncem. Na třetím místě tedy skončili kluci 
z Brandýsa. Objektivně však musíme konstatovat, že trenér všechny hráče 
(bylo jich 18) střídal spravedlivě bez ohledu na výkonnost a vývoj utkání, 
pouze hleděl na pravidlo 2 čtvrtin.

Každý z trenérů si vybral ve svém týmu nejlepšího hráče (za Sadskou 
to byla Denisa Caňkářová, která podávala nejvyrovnanější výkony ve 
všech zápasech). Porada trenérů měla určit, kdo získá cenu Karla Vrby 
pro basketbalový talent turnaje. Ani jeden z nich nedokázal určit favorita 
a tak byli požádáni rozhodčí z  Mladé Boleslavi, aby nestranným názorem 
rozhodli. Po posledním zápase o 1. místo mezi Ostravou a Sadskou měli 
arbitři jasno. I tato cena zůstala doma u Pavly Horynové.

Vrcholem celého turnaje byla závěrečná návštěva Pavla Pumprly, idolu 
většiny přítomných, který předal ceny a s každým týmem se vyfotil. Kromě 
zážitků a medailí si tedy ze Sadské odváželi všichni i foto jedné z českých 
basketbalových nadějí. Blanka Žánová

Sadská přípravka s Pavlem Pumprlou  Foto poskytl ŠBK

Basketbalová vosí rodina se 
rok od roku rozrůstá, letos se k ní 
přidal i oddíl Sršňů pod vedením 
Aleše Čecha. Ti zatím pouze trénují, 
možná ve druhé polovině příštího 
roku zavítají na některý z turnajů 
v okolí.

Nejmladší tým Vosinek letos 
ukázal, jaký má potenciál a výko-
nem na turnajích přesvědčil, že se 

CO ČEK Á VOSÍ ROJ V PŘ ÍŠTÍ SEZONĚ?
s ním musí také počítat. Některé 
z hráček již vypomáhaly v krajském 
přeboru 98 a nasbíraly tak velmi 
cenné zkušenosti. Příští rok se za-
pojí do soutěží mladšího minižactva 
v kraji.

Družstvo 98, ověnčené titulem 
vicemistryň republiky, bylo zařazeno 
bez kvalifikace rovnou do ligy mlad-
ších žákyň. Stejně dopadlo i družstvo 

97, které bude hrát starší žákyně. Ani 
jeden tým zatím nezná rozlosování 
skupin, takže těžko odhadnout, jak 
náročné cestování je čeká. V každém 
případě to bude pro holky velmi těžká 
sezona. Většina 98 působí i u starších 
žákyň, některé z 97 dostaly možnost 
hostovat za mladší dorost Poděbrad. 
Znamená to zaplněný každý víkend 
a dřinu a dřinu. V tomto období se 
„láme chléb“ u většiny družstev, 
my to poznali i u Vos a tak záleží na 
jedné každé z hráček, jak moc chce 
a kolik je ochotna pro svůj výkon-
nostní růst obětovat. Velké nároky to 
bude určitě klást i na rodiče, ovšem 
v tomto ohledu mají všechny za zády 
pevnou oporu.

Nejstarší tým Vos skončil po 
šesti letech účinkování v lize žákyň, 
mladšího a staršího dorostu. Vždy 
se umístil v horní polovině tabulky, 
za sebou má i účast ve finálových
skupinách. Po letošní výhře v play 
off bylo jasné, že by byla škoda ta-

kový tým rozpustit. Podařilo se nám 
získat práva na II. ligu žen a STK 
ČBF vzhledem k výkonům týmu 
převod práv bez problémů schválil. 
Opět tedy bude možné v Sadské 
vidět dospělý ligový basketbal a to 
i díky Městu Sadská, které přispělo 
na vstup do této soutěže. Změnou 
bude nový trenér s ligovými zku-
šenostmi, návrat Dominiky Štědré 
a doplnění kádru. Základ zůstává až 
na jednu hráčku stejný jako letos.

Příští rok ukáže, jak moc velké 
sousto jsme si vzali. Jméno klubu je 
známé po celé republice, začíná se 
nám dařit návaznost družstev a tak 
i v příštím roce začneme pracovat se 
začínajícími hráčkami. Doufejme, že 
i u nich najdeme rodiče, kteří budou 
ochotni je zpočátku podpořit a zapálit 
pro tenhle krásný sport. Vosí rodina 
je ten nejskvělejší tým, který znám, 
a všem dalším má určitě co nabíd-
nout. Blanka Žánová  

předseda ŠBK

Foto poskytl AFK.


